
Folketingets Sundhedsudvalg har den 4. marts 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 407
(Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 407:
’Hvad er ministerens holdning til artiklen ”Det klammeste hospital” i BT den 3. marts 
2010 der omhandler rengøringen på hospitalerne og hvordan tænker ministeren at 
stramme op på kravene, så der kommer ordentlige forhold på hospitalerne?’

Svar:
Der skal naturligvis være rent på landets hospitaler, og det skal ikke være sådan, at pati-
enter udsættes for uhygiejniske forhold, der oven i købet kan være til fare for dem.

Niveauet for rengøringen på Herlev Hospital, som omtales i artiklen fra B.T., er selv-
følgelig ikke godt nok. Ud fra artiklen kan jeg også forstå, at sygehusets ledelse har sat 
ind på området.

Jeg forstår, at Region Hovedstaden forbedrer indsatsen på området. Regionen sætter 
fokus på problemet og har for 2010 afsat ekstra 18 mio. kr. til formålet.
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